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Rada starostov v Košiciach 
 

Zápisnica 
z 20. rokovania Rady starostov v Košiciach zo dňa 5. marca 2024 

(volebné obdobie 2022-2026) 
 

Rokovanie viedla predsedníčka Rady starostov v Košiciach a starostka MČ Košice – Nad 
jazerom Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová. Rokovanie sa uskutočnilo prezenčnou formou 
v zasadačke mestskej rady v budove Magistrátu mesta Košice. 
 
Prítomní: podľa prezenčnej listiny 
 
Úvod rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dámy a páni, srdečne Vás na 20. rokovaní Rady starostov. 

Z celkového počtu 22 je prítomných 19 starostov, konštatujem, že sme uznášaniaschopní. 
Vítam medzi nami p. Kasterka, zastupujúceho starostu MČ Košice – Kavečany  
p. Bradovku a za MČ KVP je tu p. Matoušek.  

- - - 
 
Overovatelia zápisnice:    Ing. Anna Súkeníková a Mgr. Ing. Adriana Šebeščáková Balogová 

- - - 
 
K programu rokovania 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Program dnešného rokovania vám bol zaslaný. Má niekto 

niečo doplňujúce, čo by chcel dať do programu? Ak nie, tak budeme hlasovať 
o programe, ako bol doručený. Prosím hlasujme, že sa budeme dnes riadiť týmto 
programom.  

 
Hlasovanie č. 1 -  za: 21, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že program rokovania bol schválený.  

- - - 
 
Bod č. 1 
Materiály prerokované na Mestskej rade v Košiciach dňa 20.02.2024, zaradené  
na najbližšie zasadnutie MZ  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Budeme pokračovať v programe podľa toho, ako boli 

materiály prerokované na MR. Niektoré materiály prerokujeme samostatne a zvyšné en 
block. Minimálne navrhujem o rozpočte samostatne rokovať a hlasovať, potom bod č. 7 
Návrh na zmenu Organizačnej štruktúry v organizačnom poriadku Mestskej polície, 
keďže sme zachytili viaceré správy a uznesenia MČ, ktoré nesúhlasia. Ja by som 
odporúčala aj body č. 15 a 16 Memorandum o porozumení medzi mestom Košice 
a UNHCR a Memorandum o porozumení medzi mestom Košice a IOM rokovať 
samostatne. Ešte bod č. 24, pán starosta MČ by nám chcel vysvetliť o čo sa jedná, v akom 
rozsahu. Takže o bode č. 24 by sme hlasovali samostatne. Keďže tu máme pani starostku 
z Juhu, tak si dáme aj bod č. 25 samostatne. A taktiež bod č. 12 Návrh na zmenu Štatútu 
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v oblasti správy pozemných komunikácií si dáme zvlášť. Takže môžeme prejsť k prvým 
bodom: 

 
1.  Informácia o príprave a predloženie žiadostí o NFP v rámci výziev z Programu Slovensko 

2021 - 2027 pre projekty: 
1. Zníženie energetickej náročnosti budovy, Materská škola, Kalinovská 9, Košice,  
v rámci Výzvy SIEA_podpora energetickej efektívnosti a využívania OZE vo verejných 
budovách, 
2. Realizácia vodozádržných opatrení na objektoch materských škôl (opatrenie 2.4.1),  
v rámci výzvy MŽP SR-vodozádržné opatrenia na adaptáciu na zmenu klímy v sídlach 
a krajine a/alebo ochranu pred povodňami, 

2.  Informácia o príprave podaní Žiadosti o NFP v rámci Výzvy SIEA_podpora energetickej 
efektívnosti a využívania OZE vo verejných budovách – Opatrenie 2.1.2 Znižovanie 
energetickej náročnosti budov; kód výzvy: PSK-SIEA-002-2023-DV-EFRR, 

3.  Informácia o predložení žiadosti o poskytnutie prostriedkov mechanizmu v rámci Plánu 
obnovy a odolnosti Slovenskej republiky, Výzva na podporu budovania nabíjacej 
infraštruktúry pre elektrické vozidlá pre územnú samosprávu a nimi zriadené organizácie 
(ďalej len „výzva“) za účelom realizácie projektu s názvom: „Nabíjacia infraštruktúra  
pre elektrické vozidlá na území mesta Košice“, 

3/1 Zapojenie Mesta Košice do projektu:  „Mestské parky biodiverzity, Mestské parky 
biodiverzity ako spoločné tvorivé platformy na zlepšenie biodiverzity, vzdelávania  
a zapojenie komunít do ekologickej obnovy miest“, 

5 Zmena členov štatutárnych a kontrolných orgánov vo vybraných obchodných 
spoločnostiach s majetkovou účasťou Mesta Košice. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram diskusiu. Chce sa niekto niečo opýtať?  

Ide o predloženie žiadostí o NFP, kde mesto nebude mať spoluúčasť, sú to plne hradené 
projekty. Ak nemá nikto nič, uzatváram rozpravu. Návrh na uznesenie: Rada starostov 
odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť predložené materiály podľa 
predloženého návrhu. Prosím hlasujeme. 

 
Hlasovanie č. 2 -  za: 21, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalej: 
 
6. Správa náčelníka Mestskej polície mesta Košice o činnosti a odpočet plnenia koncepcie 

riadenia a rozvoja Mestskej polície mesta Košice za obdobie od 01.01.2023 do 31.12.2023  
– plnenie uznesenia Mestského zastupiteľstva v Košiciach č. 290 zo dňa 12. – 13. decembra 
2019, 

8.  Delegovanie zástupcu mesta Košice do kontrolného orgánu občianskeho združenia Detská 
železnica Košice, 

9. Informácia o stave spracovania nového územného plánu pre mesto Košice, 
10. ÚPN Z Košice Krásna nad Hornádom, ZaD č.16/2023, 
11. Návrh Všeobecne záväzných nariadení mesta Košice Určenie názvov ulíc a námestí, 
12/1 Zvýšenie základného imania obchodnej spoločnosti Bytový podnik mesta Košice, s. r. o.   

 nepeňažným vkladom,   
13. Financovanie Košickej Futbalovej Arény a. s., 
14. Informácia o stave realizácie programu Transformácie IT infraštruktúry mesta Košice. 
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram k týmto bodom rozpravu. Uzatváram rozpravu 
v týchto bodoch. Návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 
prerokovať a schváliť predložené materiály podľa predloženého návrhu. Prosím, 
hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 3 -  za: 19, proti: 0, zdržali sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalej:  
 
17.  Informácia o štruktúre Koncepcie vzdelávania v meste Košice, 
18.  Návrh na delegovanie zástupcov zriaďovateľa v rade školy v zriaďovateľskej pôsobnosti 

mesta Košice, 
19. Nájomné zmluvy uzatvorené mestom Košice z dôvodov hodných osobitného zreteľa – 

informácia, 
20. Zoznam nájomných zmlúv uzatvorených mestom Košice z dôvodu hodného osobitného 

zreteľa, ktorých predmetom nájmu je školský majetok, 
21. Prenájom 6 bytových jednotiek vo vlastníctve mesta Košice v domoch so zmiešaným 

vlastníctvom pre Spoločnosť priateľov detí z detských domovov Úsmev ako dar, 
22. Určenie spôsobu prevodu pozemku C KN parc. č. 5864/10 v k. ú. Severné mesto formou 

priameho predaja, 
23.  Prevod stavby „VŠA, hádzanárske ihriská“ na pozemku C KN par. č. 504/5 v k. ú. Južné 

mesto formou dobrovoľnej dražby, 
26.  Informácia o plnení úloh vyplývajúcich z uznesení MZ od XI. zasadnutia MZ dňa 12.09.  

a 13.09.2023 do XV. (mimoriadneho) zasadnutia MZ dňa 16.12.2023. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Otváram rozpravu. Uzatváram rozpravu a dávam hlasovať 

o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu prerokovať  
a schváliť predložené materiály podľa predloženého návrhu. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 4 -  za: 21, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Prechádzame 

k tým zásadným bodom: 
 
4.  Návrh programového rozpočtu mesta Košice na 2024 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Chcete pán riaditeľ uviesť tento materiál? Nech sa páči.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ďakujem veľmi pekne. Na základe tej dlhodobej diskusie, ktorú sme 

mali, že v záujme všetkých je predložiť návrh rozpočtu na rok 2024 v najkratšom možnom 
termíne sme k tomuto pristúpili z aktuálne dostupných informácií, keď sme vychádzali 
z predikcie ministerstva a rady pre rozpočtovú zodpovednosť, ktoré avizovali príjem  
pre mesto Košice z podielových daní na úrovni 130 a nejaké drobné. Medzitým okolo  
15. februára bola zverejnená nová predikcia, ktorá počíta s tým, že mesto Košice by 
teoreticky malo dostať o 1 mil. menej. Táto skutočnosť bola zapracovaná do návrhu 
programového rozpočtu pre roky 2024-2026. Súčasťou tohto rozpočtu sú zapracované aj 
podstatné skutočnosti, ktoré sa týkajú Štatútu mesta Košice, ktorý bol prijatý  
na poslednom mimoriadnom zastupiteľstve, kde bol daný nový návrh prerozdelenia 
podielových daní pre MČ. Bohužiaľ, vzhľadom na príjmovú stránku a záväzkovú stránku 
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mesta, mesto muselo pristúpiť aj k racionalizačným opatreniam, ktoré sa týkajú 
niektorých položiek. Tie najcitlivejšie položky sú veci, ktoré súvisia so sociálnou 
oblasťou, kde sme museli pristúpiť k určitým racionalizačným opatreniam a týka sa  
aj takzvanej dotačnej schémy, na ktorú bohužiaľ, pri zabezpečení všetkých úloh z pozície 
mesta už nedošlo. Čiže bavíme sa o kultúrnej dotačnej schéme a dotačnej schéme  
pre šport, ktorá v tomto okamihu a pri týchto predikciách ako dnes máme sme nevedeli 
pri povinnosti zabezpečiť vyrovnaný rozpočet zahrnúť do programového návrhu. 
Samozrejme hovorí sa o tom, že vláda by mala spraviť určité opatrenia na podporu 
samospráv, ale o týchto skutočnostiach budeme mať viacej informácia až v priebehu leta. 
V tomto okamihu nemáme potvrdenie o akú sumu sa jedná, takže nemôžeme si ani 
dovoliť čakať do leta. Preto sme pristúpili s takýmto návrhom. Ak sa situácia v priebehu 
roka zmení, budeme k tomu pristupovať v nadväznosti na prípadné úpravy rozpočtu 
a dofinancovanie niektorých oblastí, ktoré dnes museli byť, bohužiaľ, krátené.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: To zásadné je, že to financovanie stravovania  

pre dôchodcov by malo byť pozastavené od 1. júna, ak si dobre pamätám. Aká suma nám 
chýba v rozpočte? Ja keď som to prepočítala, tak nám chýba 200 tis. v rozpočte + sú tu 
uznesenia MČ, čo sa týka financovania MsP a tej optimalizácie a zlúčenia staníc. V rámci 
športu o akú sumu ide, ktorá nebola rozpočtovaná? 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ak sa bavíme o opatreniach, ktoré sa týkajú MsP, tak sú to dlhodobo 

prezentované záležitosti. Bolo opakovane povedané, že to nebude znamenať pokles 
kvality a bezpečnosti, resp. hliadkovej činnosti v MČ. Jedná sa len o organizačné zmeny 
na jednotlivých pracoviskách v rámci odchodov mimo službu. Zároveň opakovane 
poukazujeme na to, že v rámci mesta máme výrazne väčší počet staníc ako má  
napr. Bratislava, ktorá má 5 a my máme 9. Čo sa týka tej výkonnej služby priamo v teréne, 
na to nebude mať dopad. Čo sa týka finančných prostriedkov na stravovanie dôchodcov, 
vychádzali sme aj zo skúseností, ktorá je, že je tu určitý príspevok, ktorý dáva mesto  
nad rámec svojich zákonných povinnosti. Mnohé MČ ešte k tejto sume prispievajú 
ďalším príspevkom, čiže vzniká v rámci mesta určitá disharmónia v rámci dôchodcami 
v jednotlivých MČ. Vzhľadom na túto skutočnosť a aktuálnu finančnú situáciu, keď sme 
to rozpočítali, tak pri tom príspevku 2 EUR-á na 1 obed, to vychádza tak, že tie finančné 
prostriedky zostávajú do konca mája.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Neviem či to nie je aj zlý signál pre obyvateľov tým, že tie 

dôchodky sa valorizovali tak v tom koši bude aj tak menej oprávnených žiadateľov, čiže 
počet tých klientov sa bude znižovať.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Na toto existuje jednoduchá odpoveď. Vzhľadom na to, ako prebiehali 

valorizácie dôchodkov a aká je situácia, tu dôchodcovia nie sú sociálne najohrozenejší. 
Pretože valorizáciou dôchodkov výrazne predbehli aj infláciu. Ohrozenejšie skupiny sú 
matky samoživiteľky a pod. Áno, je časť dôchodcov, ktorí môžu byť sociálne ohrození, 
ale pre nich máme iné podporné programy, ktorými ich ten náš sociálny balíček dokáže 
zachytiť v rámci sociálnej pomoci.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čo sa týka tej športovej oblasti, čiže mesto týmto návrhom 

neplánuje dotačný mechanizmus. O akú sumu sa jedná približne?  
 
p. Čop, riaditeľ MMK:  Nepovedal by som, že neplánuje. V tomto okamihu to v rozpočte 

navrhnuté nie je. Ak sme si mali vybrať priority, tak to bolo práve zabezpečenie 
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v maximálnej možnej miere sociálnych služieb, zabezpečiť zákonné povinnosti, ktoré 
máme, zabezpečiť MHD a ďalšie záväzkové činnosti, ktoré nám z rozpočtu vyplývajú  
a práve preto sme k tomu pristúpili, tak že ak sa príjmová stránka mesta zmení, tak k tej 
dotačnej schéme môžeme pristúpiť aj v priebehu roka, po úprave rozpočtu. Zároveň 
platila by zásada, že ak by sme tam zapracovali tie dotačné schémy v tomto okamihu 
a mali by sme nevyrovnaný rozpočet, aj tak by sme nemohli dotačnú schému zo zákona 
vyplatiť.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: A v rámci bežného rozpočtu je prebytok 12 mil. nie?  
 
p. Čop, riaditeľ MMK:  Áno, ale ten prebytok je použitý práve na finančné operácie. A ten 

prebytok, ktorý tam je 2 mil. to je poplatok za rozvoj, ktorý tam musí zostať a to je to, čo 
sa nám prenáša do ďalšieho roka. To nie sú momentálne disponibilné zdroje. Čiže my 
počítame, že tento rok vyberieme práve tie 2 mil.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďalšia suma, ktorá tam je odhadovaná  

a narozpočtovaná DPFO pre MČ sa bude ešte aktualizovať. Lebo je tu nejaký nepokoj, 
že je tam suma 15,5 mil., pretože nekorešponduje s tým, čo bolo prezentované a keď aj 
bola posledná MR som bola za pani Kažimírovou, aby sa opravilo to číslo čo sa týka 
počtu obyvateľov, pretože s to prepočítavalo z iného čísla.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Už to máme aj prepočítané. Berte to tak, že ten odhad podielových daní 

v tomto okamihu je stále len odhadom. Vychádzame z predikcie, ktorá hovorí 129 mil. 
Zároveň viete, že čo sa týka príjmov z podielových daní, tak  to nie je konzistentná suma. 
Je to suma, ktorá sa z mesiaca na mesiac mení.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, chcem sa opýtať finančná komisia už dala 

stanovisko? Ešte nie, nezasadala k rozpočtu. Viacerých zaujíma kapitola výdavky  
napr. Slanecká, čiže máme tu kapitálový výdavok 1,8 mil. Ako s týmito kapitálovými 
výdavkami neskôr, budú tie finančné prostriedky neskôr refinancované mestu Košice? 
Dobrý deň pán primátor, vitajte na rade starostov. Čiže ak tam máme europrojekt to 
dofinancovanie 1,8 mil., ako to vyzerá v tom finále a čo sa týka refundácie? Keďže vieme 
koľko bolo alokovaných pre Slaneckú. Vieme, že vysúťažených bolo menej. Boli rôzne 
dodatky, navýšenie cien, inflácia atď. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Prebiehajú komunikácie s riadiacim orgánom, doťahujú sa procesy 

okolo dodatku, ktorý je na ministerstve, čiže prechádza to vzájomnou kontrolou. Boli tam 
viaceré položky, ktoré boli mestu uhradené ku koncu roka, len to dávame ešte  
do zmluvných záležitostí tak, aby sa to dostalo medzi oprávnené náklady. Je tam ešte 
nejaký doplatok za práce, ktoré by sa mali realizovať, sú tam práce, ktoré nie sú 
oprávnenými nákladmi a ktoré vyskočili pri samotnej realizácii, napr. rôzne prekládky 
sietí a vecí s tým súvisiace. Takže áno, je tam suma približne 1,8. Zároveň tá konečná 
suma bude známa až v okamihu, keď sa dá záverečná faktúry, kde budú práce navyše, 
nezrealizované práce. Čiže plusy a mínusy, to bude záverečný účet a podľa toho budeme 
vedieť. Potom bude proces preberania jednotlivých stavebných objektov, kde bude 
doriešená otázka vád a  prípadných reklamácii. Na základe toho potom budeme vedieť 
spraviť záverečný účet. Dovtedy je to ťažko predikovať. Je pravda, že v závere roka mesto 
zaplatilo značnú časť výdavkov z vlastného rozpočtu a následne potom budú cez štátnu 
pokladnicu vrátené do mesta, ale zároveň tieto finančné prostriedky sú už opätovne 
započítané na krytie práve týchto europrojektov.  
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p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Ešte viacero otázok padlo čo sa týka 
plavárne, keby v stručnosti by ste nám vedeli k tomu niečo povedať čo sa týka možno 
dofinancovania, ako to tam vyzerá. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tak financovanie nezabezpečuje v tomto okamihu mesto, pretože 

príjemcom aj dotácie, aj realizátorom stavby je TEHO. Oni zabezpečujú tieto náležitosti. 
Je pravda, že tam vyskočili, tak ako pri každej rekonštrukcii veci, ktoré treba zrealizovať. 
Opäť sa bavíme o tom, že sa jedná o rekonštrukciu a opäť bude podstatný záverečný účet, 
kde by mali byť realizované práce, mínusové výkony a to bude rozhodujúce s tým, že 
predpoklad je, že v roku 2025 podľa harmonogramu by stavba mala byť dokončená 
a uvedená do prevádzky. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán primátor máte slovo. 
 
p. Polaček, primátor mesta: V zmysle vyhlášky je povinná indexácia na plavárni 6 %. My sme 

dohodli 3 % , tzn. namiesto 1 mil. je to menej ako 0,5 mil. milióna. Je to na základe 
inflácie, vecí, sú zmluvne dohodnuté, vysúťažené. S tým nevieme nič urobiť. Čo je 
dôležité, ideme podľa harmonogramu, tzn. na konci jari by sme to chceli mať urobené 
a dnes už diskutujeme, aby sme urobili veľkolepé otvorenie, Majstrovstvá Európy 
v plávaní. Bude to najväčšie podujatie v Európe po Olympiáde, 50 krajín. To znamená, 
my už dnes máme termíny, ktoré musíme dosiahnuť, aby sme mohli urobiť Majstrovstvá 
Európy v plávaní.   

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán primátor. Ešte keby ste vedeli, lebo 

padli tu otázky čo sa týka cintorína a magistrátskych schodov.  
 
p. Polaček, primátor mesta: Tak, ako hovorím pri plavárni. Nesústreďme sa na zvuk a obraz, 

ale na zmluvu. My sme nerekonštruovali schody. My sme rekonštruovali všetky strechy 
na MMK. Pointa eurofondov, ktoré sme získali, bolo opraviť strechy. Stavba  
je skolaudovaná, je ukončená. My nepúšťame na schodisko ľudí preto, lebo chceme aby 
sa rastlinky zakorenili, ešte mestská zeleň tam chce dosypať nejakú zeminu, urobiť 
drobné roboty. Čo sa týka cintorína, práve prebieha predčasné užívanie parkoviska. 
V tejto chvíli sa podávajú žiadosti, ak sa nám to podarí, do mesiaca by mohlo byť 
parkovisko v stave už užívaniaschopné v rámci pravidla predčasného užívania a následne 
dáme dokopy cintorín. Čo sa týka cintorína našou predstavou je, aby najneskôr 17. mája 
sme tam urobili veľkú ekumenickú bohoslužbu, na ktorú vás všetkých pozývam a dali 
tento priestor do užívania. On už bude daný do užívania skôr, toto bude oficiálne uvedené 
do užívania v rámci dni mesta Košíc. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Ešte pán riaditeľ chcel doplniť. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Čo sa týka cintorína, prebiehajú dokončovacie práce, ale dobre by bolo, 

aby ste vedeli, že nech vás to nemýli. V rámci tej rekonštrukcie alebo nadväzujúce na to, 
mesto pristúpilo k trom individuálnym projektom, ktoré súvisia s tou rekonštrukciou  
a boli zistené také architektonické skvosty. Jedným je kríž, ktorý tam je, čiže momentálne 
prebieha jeho rekonštrukcia alebo reštaurácia spolu s pamiatkármi, čiže to je samostatný 
projekt. To sme posúdili na základe skutočnosti, keď sme rekonštruovali ten priestor, tak 
prišlo na to, že treba aj tento kríž ošetriť a dať mu nové ochranné prvky kvôli klimatickým 
zmenám. Druhým projektom, ktorý bude ešte pokračovať je ten vstupný portál, pretože 
pri rekonštrukcii boli odhalené jeho pôvodné prvky z roku 1920, keď sa to budovalo. 
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Preto je to ako samostatný prvok a nedá sa to spraviť v rámci normálnej rekonštrukcie  
a vyžaduje si to osobitný odborný prístup a je záujem všetkých, aby sa tieto pôvodné 
prvky na tom cintoríne zachovali a vytiahli sa spod omietky, pod ktorou boli schované. 
Potom je tam ešte tretí prvok a to je hrdzavý stĺp elektrického vedenia, ktoré je takisto  
zo začiatku 19. storočia. Je jedinečný, je to prvá rozvodná sieť elektriky, ktorá bola 
v meste. Čiže treba to tak brať, že tie práce na cintoríne priebežne budú pokračovať a 
vychádzajú z tých skutočností, že boli odhalené ďalšie prvky, o ktorých sme nevedeli. 
Tak, ako keď sme robili tú rekonštrukciu a v zemi sme objavili siete, ktoré nikde neboli 
zakreslené, neboli nejakým spôsobom zaevidované. A tam sme stratili mnoho času.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán riaditeľ ešte posledná otázka, čo sa týka NTC. 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Čo sa týka NTC prebieha práve kolaudácia a kolaudačné procesy  

v rámci špeciálneho stavebného úradu, prebieha kolaudácia dopravnej infraštruktúry a 
sietí a po dokončení práve tejto kolaudácii sa môže pristúpiť ku kolaudácii a všeobecným 
stavebným úradom. Otvorene je plánované na začiatok mája, okolo 11-teho. Je to 
podobné ako pri KFA, kde proces odovzdávania stavby prebieha. Je to zdĺhavý proces, 
dochádza k odovzdávaniu jednotlivých stavebných objektov a ich postupnej kolaudácii.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán riaditeľ. Pán Krcho, nech sa páči. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Ďakujem pekne. Sme pri bode rozpočet, 

tak by som sa chcel opýtať či je možné do finančnej komisie pripraviť nejaké 
prerozdelenie, resp. vysvetlenie akým spôsobom bola vypočítaná suma v rozpočte  
pre MČ. Je tam rozpočítaných 15,54 mil. EUR, samozrejme tou zmenou štatútu tá tabuľka 
v textovej časti nie je. Lebo v podstate je to tiež odhadované, ale aj ten odhad musí 
vychádzať na základe nejakých údajov a čísel. A tie či je možné spracovať do nejakej 
odhadovanej tabuľky. Lebo ja keď som si to prepočítaval, tak to určite nevychádza a teda 
či máte základ čísel, kde výsledok bola táto suma. Ten štatút, ktorý je v platnosti  
od 01.03.2024 a tie %, tie prepočty, tak v rámci tých prepočtov to nejakým spôsobom 
nevychádza, tak ak viete dať nejaký podklad na finančnej komisii. Ďakujem.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Skúsim na úvod ja. Myslím si, že štatút zaujíma každého. Ja som 

dlho rozmýšľal, že či ho podpísať/nepodpísať. Mesto Košice má viac ako 4700 
kompetencií. MČ majú od 19 do 30. Štatútom sa zmenili pomery tým, že oproti roku 
2023, to financovanie MČ je vyššie o 3,5 mil. EUR. Keď ste si pozreli rozpočet, tak sme 
asi 30 položiek umelo ponížili. My dnes nemáme dosť peňazí na verejné osvetlenie,  
na DPMK, zobrali sme peniaze zo sociálnych služieb atď. My sme predložili rozpočet, 
zbitý, nefunkčný. Ja som štatút podpísal, ale áno, povedzme si pravdu, MČ poslali štatút, 
výpočet, podklady 12 hodín pred rokovaním MZ. Po tom, ako RS zasadla, po tom, ako 
ste sa vy tu dohodli. My sme to nevideli, nepoznali, nezrátali, nemali sme žiadne 
informácie. V 10. dni som sa rozhodol podpísať štatút i na základe aktivity pani 
predsedníčky, že ak ho podpíšem bude pokoj, mier. Štatút teda hovorí je platný  
od 1. marca. To znamená, že január a február sme vám vyplatili 1/12 podielových daní, 
ktoré boli dohodnuté v roku 2023 z rozpočtu schváleného. Od 1. marca platí štatút, ktorý 
hovorí nejaké %. My predpokladáme, preto sme to do rozpočtu nedali, lebo netušíme, 
koľko peňazí nám štát pošle. Dnes peniaze pre MČ nie sú súčasťou rozpočtu mesta 
Košice. Dnes peniaze pre MČ sú súčasťou podielových daní, ktoré štát posiela. Koľko 
pošle, toľko dostanete. My sme vás na to upozorňovali, že apríl-máj bude problémový, 
pretože štát posiela 1/10 toho čo mesačne posiela. Čiže my máme nejaké tabuľky od štátu, 
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ktorý predpokladá v rámci schváleného rozpočtu SR, koľko peňazí by malo patriť mestu 
na a základe tohto prepočtu sme prerátali koľko peňazí odíde MČ. A podľa prepočtu to 
je 15,54 mil. EUR, pričom 3-4 mil. sú január-február a ten zvyšok je vyrátaný na základe 
štatútu.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem veľmi pekne. Čo sa týka toho, čo sa pán Krcho 

pýtal, lebo ste spomínal pán primátor o tom navýšení, že 3,5 mil., ale keď ideme podľa 
toho, že v roku 2022 bolo 13,3 mil. pre MČ, v roku 2023 bolo schválených 13,3 mil.  
pre MČ, tak by to potom vyšlo 16,8 mil., takže to nekorešponduje. Lebo keď to 
napočítame, že + 3,5 mil. tak nie je to tých 15,5 ale 16,8 mil., ak by sme vychádzali z roku 
2022 a 2023. Pán starosta Krcho.  

 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne.  

Ja som si vedomý, že je to nejaký odhad tých 15,54 mil. Avšak aj tak ma to číslo dosť 
vyrušuje, lebo ak by som išiel podľa štatútu a tvárme sa, že štatút funguje, máme 129 mil. 
predpoklad, ak by som ju prepočítal na celý rok, bez provizória a že štatút máme  
od januára a tento vzorec by platil, tak by to číslo malo byť 17,4 mil. Avšak, január 
a február už bol zaplatený MČ na úrovni 2,23 mil. EUR, čiže by sa to ponížilo. Ale 
bavíme sa o rozpočte na rok 2024, na celok. Lebo aj keď sme v provizóriu, aj pominulé 
roky, keď sme boli v provizóriu, vždy tie podielové dane boli doplatené v nasledujúcich 
mesiacoch alebo v priebehu roka. Keby tam bola 17 mil., je to v podstate mínusová 
položka, lebo stále vychádzame z tých 129 mil. Ale keď si to prepočítam, tak mi to nesedí. 
Čiže preto to hovorím, že ako bolo to číslo 15,54 bolo vytvorené.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja by som o tom vôbec nefilozofoval. Jednoducho v štatúte je %, 

vy si to viete skontrolovať. To, čo štát pošle, my vám to % pošleme. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Petrík, nech sa páči.  
 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Ja by som sa chcel spýtať, keď už bude zrejmé, že MČ 

ostane bez finančných prostriedkov ako treba postupovať? Mne chýba 200 tis.  
do rozpočtu a nemôžem si dovoliť kontokorent. Lebo my sa naozaj dostaneme do situácie, 
kedy už nebudem vedieť fungovať. Teraz mám 100 tis. v rezervnom, každý mesiac si 
požičiavam z rezervného fondu na mzdy, za škôlku tam mám faktúry. Ja počítam, že 
niekedy v polroku sa dostaneme do situácie, kedy ostaneme bez finančných prostriedkov. 
A ako mám ja, ako starosta postupovať ďalej? Lebo kontokorent mne nevyrieši veci, lebo 
to nevrátim.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Zo svojich skúseností ti poviem, zmenu organizačnej 

štruktúry, možno nejakú optimalizáciu, urobiť interný audit a krok za krokom. 
 
p. Petrík, starosta MČ Košice – Šaca: Lebo je to vážne a obávam sa,  že to príde v tomto roku 

a neviem ako mám postupovať ďalej. Neviem či sa dá v rámci MČ, keď máte veľké MČ 
v rezervnom fonde, či sa dá vypomôcť iným MČ častiam s tým, že sa to vráti v priebehu 
rokov. Lebo inú alternatívu nevidím.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Toto je skôr otázka na kontrolóra. Keď si to zastupiteľstvá 

schvália, možno aj toto je cesta. Pán zástupca Roman Matoušek sa hlási, nech sa páči. 
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p. Matoušek, zástupca starostu MČ Košice – Sídlisko KVP: Ďakujem pekne. Ja si myslím, že 
je nutné otvoriť aj na RS otázku doplatku pre MČ za rok 2023 1,4 mil. EUR, lebo ostal 
tu nejaký rest a ako sa ideme s týmto vysporiadať? Je to všeobecná otázka pre všetkých, 
lebo veď len 3 MČ dostali zaplatené a ostatní sme nedostali vyplatené dane. Pán Petrík 
sa tu sťažuje, že nemá finančné prostriedky, tak je tu možnosť a poďme to riešiť. 
Vyjadrime nejaký súhlas k tomu, dajte nejaký návrh na uznesenie, ja to nemôžem 
predkladať lebo nemám na to právo. To znamená, že to treba nejakým spôsobom riešiť, 
aby sme to zakomponovali v rámci finančnej komisie a rozpočtu. Čiže ja to dávam ako 
nejaký návrh pre vás.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tak teraz to rieši prokuratúra a mesto čaká. Nech sa páči, 

pán starosta Krcho. 
 
p. Krcho, starosta MČ Košice – Košická Nová Ves: Faktická poznámka. Ďakujem pekne. Teraz 

poprosím, aby sa nikto nenahneval. Smerujem ku tebe Roman, sme na rade starostov. 
Rešpektujem ťa, že si tu, aby si počúval. Prosím ťa, nevyzývaj starostov MČ. Ak, tak 
poprosím, aby pán starosta Lörinc prišiel na RS, lebo zastupovať permanentne. Ja nič 
proti tebe, ale je to RS, tak nech je tu starosta. Starosta sa môže ozvať, pripomienkovať, 
dávať návrhy a nie zástupca starostu. Keď to má mať nejakú kultúru, tak ju majme.  
Na zastupiteľstve idú prevalcovať všetkých, hlavne malých, lebo oni sú poslanci. Tak 
dodržujme to, že sme na RS a majú tu byť starostovia. Stane sa, že nemôže tak vyšle 
svojho zástupcu, ale nemôže to byť pravidelné. Ak starosta KVP nechce chodiť na RS, 
tak nám to dajte vedieť. Neber to v zlom. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Kolegovia, kolegyne v tejto chvíli  

je rozprava k tomuto bodu uzavretá. Návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča 
mestskému zastupiteľstvu predložený materiál Návrh programového rozpočtu mesta 
Košice na roky 2024-2026 prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. Prosím, 
hlasujme. 

 
Hlasovanie č. 5 -  za: 9, proti: 3, zdržali sa: 8 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené. Je pred nami 

ešte finančná komisia, MR a verím, že sa ešte posunieme na finančnej komisii, ktorá  
je zajtra o 16-tej hod. Pán primátor, nech sa páči.  

 
p. Polaček, primátor mesta: Ja mám rečnícku otázku. Čo s tým chceme robiť? Keď rozpočet 

neprešiel na RS. Stretne sa RS ešte raz po finančnej komisii? Lebo teraz vážne, vy máte 
právo to vetovať. Vy s týmto rozpočtom nesúhlasíte predpokladám, že v bode Rozpočet 
pre MČ. A čo ďalej? Ja navrhujem, ak môžem, aby sme sa ešte budúci týždeň stretli a si 
to vyriešili. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Trošičku doplním, lebo my sme posunuli trošku v čase, aby 

starostovia vedeli. Finančná komisia k tomu ešte nezasadala, MR ešte nedala stanovisko 
k tomuto rozpočtu. Tým, že máme dnes RS, čiže my sme dali doplnený materiál.  
My k tomuto návrhu budeme mať MR a zajtra bude finančná komisia. Nič nám nebráni, 
aby sme zasadali budúci týždeň. Čiže tým, že ste tu vy sa tento bod prerokúva, aby padli 
tie podstatné informácie. Čiže boli oboznámení, bude finančná komisia, MR, 
dovysvetľujú sa a RS si dáme v pondelok. Dobre, rozprava bola uzavretá, odhlasovali 
sme, takže ďalším bodom, o ktorom budeme samostatne hlasovať je: 
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7.  Návrh na zmenu organizačnej štruktúry v Organizačnom poriadku Mestskej polície mesta 
Košice z dôvodu zlúčenia staníc MsP - Sever a MsP - Ťahanovce ako aj zlúčenia staníc 
MsP - Západ a MsP – KVP 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán riaditeľ, poprosím vás o čo sa jedná, v akom rozsahu, 

od kedy to bude platné, čoho sa to týka, aké sú ekonomické ukazovatele. Došli nám 
mailové komunikácie, že máme už uznesenie z jednotlivých MČ.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tento materiál bol opakovane prejednávaný. Myslím si, že bol 

prejednávaný aj na jednotlivých MČ, ktorých sa to týka, kde boli zástupcovia MsP a kde 
vysvetľovali. Súvisí to s tými podstatnými skutočnosťami, ktoré sú dôsledkom finančnej 
situácie mesta, ktorá mala dopad v roku 2023. Opakovane sme vás informovali o tom, že 
príjmy mesta budú nakoniec nižšie ako boli pôvodne rozpočtované. Už v priebehu 
minulého roku mesto začalo robiť príslušné optimalizačné opatrenia v rámci MMK, ako 
aj v ďalších organizáciách, ktoré spadajú pod mesto. Jednou z týchto organizácií je aj 
MsP, kde bol riešený prirodzený odchod policajtov do dôchodkov, kde tieto pracované 
pozície neboli nahrádzané vzhľadom na obmedzené finančné zdroje, ktoré boli vyčlenené 
na tieto kapitoly. Výsledkom je, že dneska nám chýba určitý počet policajtov, aby sme 
dokázali zabezpečiť plnohodnotnú zmenovku. Pri 9 staniciach by sme potrebovali počet 
policajtov navýšiť, čo nám dnes finančné prostriedky neumožňujú. Výsledok je taký, že 
navrhujeme organizačnú zmenu, ktorá by zracionalizovala počet policajných staníc  
na území mesta, čo nám prinesie úsporu finančných prostriedkov, keď budeme 
potrebovať menej veliteľov, riadiacich pracovníkov. Zároveň budeme vedieť zabezpečiť 
zmenovku v teréne a obmedzíme určitú činnosť v rámci staníc. Zároveň v rámci 
racionalizačných opatrení aj dohľadová služba bola v minulom roku optimalizovaná, čiže 
už nejdeme 24/7, ale ideme v obmedzenom režime. V každom prípade, a to bolo 
zopakované aj v jednotlivých MČ, to že tam nebude policajná stanica, nebude mať dopad 
na výkon hliadkovej činnosti v teréne a to je asi to najpodstatnejšie. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne pán riaditeľ. Pán starosta Ihnát sa hlási. 
 
p. Ihnát, starosta MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce: Ďakujem pekne. Kolegyne, kolegovia už 

minule som vravel o ochrane zdravia, života a majetku, to je alfa omega každej MČ. 
Samozrejme stanicu MsP vnímame ako potrebnú, trváme na tom, aby existovala ďalej. 
Z toho dôvodu miestne zastupiteľstvo zaujalo jasný postoj a poslanecky zbor schválil toto 
uznesenie: Miestne zastupiteľstvo MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce a) vyjadruje 
nesúhlas s obmedzovaním činnosti Mestskej polície mesta Košice - stanice Ťahanovce, 
za b) žiada zachovanie stanice Ťahanovce, ako samostatnej zložky Mestskej polície mesta 
Košice, za c) žiada starostu a poslancov zvolených do Mestského zastupiteľstva 
v Košiciach za MČ Košice – Sídlisko Ťahanovce a Ťahanovce o predloženie návrhu 
uznesenia na najbližšie rokovanie Mestského zastupiteľstva v Košiciach, ktorým 
požiadajú o analýzu dôvodov obmedzenia činnosti Mestskej polície mesta  
Košice – stanice Ťahanovce. Čo som sa dočítal v dôvodovej správe jedná sa  
o cca 19 tis. EUR. Takže ako som povedal, ochrana života, zdravia a majetku je alfou 
a omegou, takže poprosím kolegovia a kolegyne, aby ste podporili toto naše uznesenie 
a takto aj zahlasovali. Ďakujem veľmi pekne.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Podobné uznesenie má aj MČ KVP? Áno, dobre. Nech sa 

páči, pán riaditeľ. 
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p. Čop, riaditeľ MMK: Ja chcem upozorniť, že nevyhnutnosť takýchto rokov alebo realizáciu 
racionalizačných opatrení sme boli vyzývaní zo strany poslancov, že máme hľadať 
racionalizačné opatrenia. Zároveň, keď sme schvaľovali v závere roka zvyšovanie 
príjmovej stránky mesta, sme sa bavili o tom, že potrebujeme navýšiť príjmovú stránku 
o 25 mil. Nakoniec nastal politický konsenzus v zastupiteľstve, ktoré navýšilo príjmy len 
o 18 mil. A aj toto je jeden z tých dôsledkov. Samozrejme, ak dokážeme v nasledujúcom 
období navýšiť finančné prostriedky pre MsP, tak radi pristúpime k obnove a náboru 
nových policajtov. Uvedomme si ďalšiu skutočnosť, že my sme tu ušetrili 400 tis., ale 
zároveň už 2. alebo 3. rok neobnovujeme vozový park MsP. Nemáme na to peniaze. A tie 
autá sú každý deň v teréne. Tí policajti sú v nich a sú v teréne. Sú to autá, ktoré jazdia  
na krátke vzdialenosti, to sú opakovane ničené vozidla. Čiže to nie je o tom, že tu ušetríme 
400 tis., ale to by chcelo ďalšie a ďalšie finančné prostriedky. Preto teraz navrhujeme 
kompromisné riešenie, tzn. neznížime kvalitu hliadkovej činnosti v MČ, ale pôjdeme  
do úspory cez organizačnú štruktúru, resp. počtom staníc. Bratislava s počtom 
obyvateľov 500-550 tis. má 5 staníc, my máme 9. To je neprimerané množstvo. Ďakujem.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pán riaditeľ. Nech sa páči, pán starosta Nigut.  
 
p. Nigut, starosta MČ Košice – Ťahanovce: Ďakujem pekne za slovo. Ja si vážim prácu každého 

jedného mestského policajta. Je pravda, nemajú taký výkon v MČ Ťahanovce ako  
na Sídlisku Ťahanovce. Taktiež si myslím, že mestskí poslanci by mali v spolupráci 
s mestom spolupracovať a vyžadovať aj od štátu reflektovanie potrieb MsP jednotlivých 
miest. Ja si myslím, že je to iba dočasné riešenie a verím tomu, že keď bude naplnené 
uznesenie, že tých 3,5 mil. dostanú veľké MČ, tak by vedeli aj prefinancovať tie 
chýbajúce miesta.      

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Chce ešte niekto vystúpiť v rozprave? Uzatváram teda 

rozpravu k tomuto bodu, ktorý rokujeme samostatne a dávam návrh na uznesenie: Rada 
starostov odporúča predložený materiál mestskému zastupiteľstvu prerokovať a schváliť 
podľa predloženého návrhu. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 6 -  za: 11, proti: 2, zdržali sa: 6 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie nebolo schválené. Pokračujeme 

ďalším bodom:  
 
12. Návrh na zmenu Štatútu mesta Košice v oblasti správy pozemných komunikácií. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V § 23 sa slová „miestna komunikácia“ vo všetkých 

gramatických tvaroch nahrádza slovami „miestna cesta“ v príslušnom gramatickom tvare 
a slová „účelových komunikácií“ sa nahrádzajú slovami „účelových ciest“. V § 23 sa  
za ods. 1 vkladá nový ods. 2, ktorý znie „Mestské časti Staré Mesto, Sever, Sídlisko 
Ťahanovce, Západ, Dargovských hrdinov, Juh a Nad jazerom môžu na svojom území  
po predchádzajúcom súhlase mesta vykonávať a) údržbu miestnych ciest II. a III. triedy, 
na ktorých nepremáva MHD, miestnych ciest IV. triedy a ich cestných pomocných 
pozemkov, vrátane zabezpečenia zimnej údržby a čistoty, po b) správu a údržbu 
účelových ciest vo vlastníctve mesta.“. Doterajšie odseky 2 a 3 sa označujú ako odseky  
3 a 4. Potom v § 23 sa dopĺňa nový ods. 5, ktorý znie: „Pôsobnosť obce pri prevádzkovaní 
parkovacích miest podľa osobitného predpisu na celom území mesta vykonáva výlučne 
mesto Košice.“. Účinnosť od 1. apríla 2024. Čiže upravuje sa terminológia, veľkým MČ 
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sa explicitne priznáva možnosť realizovať údržbu miestnych ciest vrátane  
tzv. vnútroblokových ciest a chodníkov. Na účely tejto kompetencie môžu vynakladať 
vlastné finančné prostriedky. Týmto spôsobom sa de iure konkrétne precizuje všeobecná 
možnosť MČ prispieť k rozvoju vlastného územia a k rozvoju služieb obyvateľom aj  
nad rámec samosprávnych pôsobností stanovených týmto štatútom. Predchádzajúci 
súhlas mesta sa stanovuje jednak z dôvodu potreby koordinácie údržby medzi mestom 
a MČ, jednak kvôli všeobecnej evidencii ciest v pasporte mesta. V súvislosti s postupným 
rozvojom parkovacieho systému sa navrhuje výslovné zakotvenie kompetencie regulovať 
parkovanie na území mesta len mestu Košice resp. jeho orgánom (MZ, ktoré schvaľuje 
príslušné VZN) v záujme zachovania jednoty pravidiel a kompatibility parkovacích kariet 
a parkovacích lístkov v celom meste. Čiže otázočka na vás pán riaditeľ, keďže sa možno 
viacerí budú dopytovať. Čo sa týka údržby tej komunikácií vnútro sídliskových,  
po ktorých nepremáva MHD, čiže povinnosť mesta nevymizne. Toto je, keď MČ chcú 
nad rámec. Tak to má byť chápané? 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, je to smerované k tomu, že v rámci toho prerozdelenia finančných 

prostriedkov, resp. aj finančných prostriedkov, ktoré MČ dostali v rámci projektu FAST 
CARE, bol záujem časť finančných prostriedkov použiť na  rekonštrukciu a opravu 
dopravnej infraštruktúry, ale narazili sme tam na určité problémy v čase, keď sme to 
chceli zrealizovať. Tak sme pristúpili k tomu, aby sme umožnili MČ časť finančných 
prostriedkov použiť na takéto práce. Zároveň ale je tam potrebné, aby mesto malo prehľad 
o rozsahu prác, ktoré sa budú realizovať v MČ, aby sme mohli pracovať na pasportizácii, 
ktoré mesto dáva postupne dokopy a eviduje, ale zároveň je to aj preventívne opatrenie, 
aby sa nestalo, že súbežne naplánujeme rekonštrukciu vybraného úseku. Je to čisto len to 
praktické hľadisko, aby sme vedeli zabezpečiť synergický efekt na území mesta.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže na základe toho mesto bude naďalej zabezpečovať 

zimnú a letnú údržbu v MČ?  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, zatiaľ to zostáva centrálne, pretože mesto má uzavretú zmluvu 

a má zmluvné záväzky, ktoré z toho vyplývajú. Tu sa bavíme o tom, že mesto stále bude 
plánovať opravy a rekonštrukcie miest a komunikácií na území mesta, ale ide o to, aby 
sme si skoordinovali v spolupráci s MČ a dali túto možnosť aj MČ podľa priorít, ktoré si 
miestne zastupiteľstvá schvália. Vy ako zástupcovia MČ alebo občanov, máte častokrát 
požiadavky na lokálne, drobné opravy, na ktoré viete zareagovať podstatne rýchlejšie. 
Úlohou mesta je riešiť súvislejšie, komplexnejšie úpravy, ktoré už súvisia aj  
so schvaľovacím procesom, získaním stavebného povolenia a ďalších dopravných 
projektov a nadväznosti, na ktoré to je viazané. A vychádza to aj z toho, že naozaj je 
ekonomickejšie robiť opravy v tých súvislých, kompaktných celkoch a v tomto mesto 
naďalej chce pokračovať. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem pekne. A ešte čo sa týka tej parkovacej 

politiky, čiže podľa toho, že je tu explicitne uvedené cieľom je, aby na území bola 
jednotná parkovacia politika? 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Vychádza to jednak zo stratégie dopravy, ktorú sme si schválili, 

vychádza to aj z VZN ohľadom krátkodobého parkovania, ktoré je takisto schválené  
a vychádza ti aj zo skúsenosti, ktoré majú napr. v Bratislave ale aj v iných mestách.  
Je nevyhnutné, aby bolo na celom meste jednotná parkovacia politika, aby občania mohli 
potom využívať výhody rezidentských kariet, mestských kariet, zľavových kariet, 
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bonusových kariet, návštevníckych kariet, ku ktorým smerujeme. Čiže z toho dôvodu je 
potrebné, aby sme si to zjednotili a je to aj výsledok rokovaní, ktoré sme mali s MČ KVP, 
kde sme sa bavili o tom, ako riešiť parkovaciu politiku v MČ KVP, keďže oni sú tam 
správcom podľa štatútu. Tak z tohto vyšlo, že áno je vhodné mať jednotnú politiku tak, 
aby občania jednotlivých MČ netrpeli tým, že nie sú súčasťou jednotného parkovacieho 
systému. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže aj v meste Bratislava je jednotná politika? 
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, aj v meste Bratislava je nakoniec jednotná parkovacia politika, 

ktorá je zavádzaná vo všetkých MČ postupne.  
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre pán riaditeľ, ďakujem veľmi pekne za odpovede  

na otázky. Hlási sa v rozprave pani starostka Súkeníková, nech sa páči.  
 
 p. Súkeníková, starostka MČ Košice - Juh: Ďakujem veľmi pekne za slovo. Ja mám jednu 

otázku na pána riaditeľa či to znamená, resp. neznamená, že my preberáme teraz 
kompetencie bez financovania. Je to iba možnosť pre veľké MČ, že keď sa nám zvýšia 
financie v rozpočte a mi to schváli zastupiteľstvo, že ich budem vedieť na opravu 
chodníka, resp. možno nejakej komunikácie. Správne tomu rozumiem?  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ten výklad je jednoznačný, môže vynakladať. Čiže nie je to prenesenie 

kompetencie je to explicitne dané, že môže vynakladať vlastné finančné prostriedky tak, 
aby ste mali aj vy dodržaný finančnú kontrolu a všetky súvislosti, ak to v rámci miestneho 
zastupiteľstva schválite, tak máte tú možnosť.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia, kolegyne tento bod uzatváram. Návrh na 

uznesenie: Rada starostov odporúča predložený materiál mestskému zastupiteľstvu podľa 
predloženého návrhu prerokovať a schváliť. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 7 -  za: 16, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalej:  
 
15. Memorandum o porozumení medzi Mestom Košice a UNHCR (Úrad vysokého komisára 

OSN pre utečencov), 
16. Memorandum o porozumení medzi Mestom Košice a International Organization for 

Migration /Medzinárodná organizácia pre migráciu (IOM). 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Máme tu memorandá o porozumení medzi mestom Košice 

a organizáciami, o čom hovoria tie memorandá a či sú naviazané na nejaké finančné 
plnenie, pretože som našla v rozpočte 400 tis. na to vyčlenených.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Áno, je to 400 tis., ale je to zároveň v príjmovej stránke a zároveň  

vo výdavkovej stránke, čiže vlastne na základe aktívnej a úspešnej činnosti mesta Košice 
pri riešení otázkach odídencov z Ukrajiny, sme boli vyzvaní práve týmito 
medzinárodnými organizáciami, ktoré sa starajú o utečencov, o spoluprácu. V priebehu 
minulého roka bola nadviazaná spolupráca s týmito organizáciami. Dá sa povedať, že keď 
mesto odovzdalo Centrum pomoci, ktoré poznáte pri ČH, keď ho odovzdalo Okresnému 
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úradu, tak sme boli kontinuálne vyzvaní, aby sme v tejto činnosti pokračovali. Čiže 
poskytujeme pomoc utečencom/odídencom, ktorí či už cez mesto prechádzajú alebo tu 
žijú. Celý projekt je financovaný práve týmito organizáciami OSN a výsledok je taký, že 
budeme ma teraz ročnú spoluprácu a budúci týždeň je tu aj zasadnutie tejto organizácie, 
ktorá funguje aj v ostatných krajských mestách a v rámci programu tohto memoranda 
vystúpi priamo aj myslím si, že riaditeľka/zástupkyňa OSN pre Slovensko, ktorá by mala 
aj na MZ vystúpiť. Čiže treba to brať tak, že tie peniaze, ktoré tam sú v rozpočte, sú  
na stránke príjmovej a zároveň na výdavkovej. Čiže nás to nestojí nič, nám to všetko 
prepláca organizácia.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Čiže tieto finančné prostriedky nejdú z rozpočtu mesta 

Košice, ale sú priamo preplácané. Uzatváram rozpravu a dávam spoločne hlasovať 
o bodoch č. 15 a 16. Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu predložené 
materiály prerokovať a schváliť podľa predloženého návrhu. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 8 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Pokračujeme 

ďalej:  
 
24.  Zverenie nehnuteľného majetku mesta v k. ú. Luník (bytové domy, stavby, pozemky a ich 

príslušenstvo) do správy Mestskej časti Košice-Luník IX 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Tento bod bol zaradený na rokovanie v septembri, potom 

opätovne bol stiahnutý. Pán starosta Luníku IX, Marcel Šaňa by rád vysvetlil aké byty 
má v správe, o čo sa chcú z MČ starať, o koľko bytov sa jedná, kto to bude financovať čo 
sa týka údržby, prevádzky, správy, kto bude prideľovať byty tým obyvateľom  
MČ Luník IX. Marcel, máš slovo. 

 
p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: Ďakujem pani predsedníčka. Tento zámer nie je nič 

nové, pracujeme na tom dlhodobo. Keď sa pamätáte pred rokom 2015, tam bola strašne 
zlá situácia. Bolo potrebné tam naštartovať mnoho vecí a urobiť tam nielen rozvoj,  
ale riešiť veci, ktoré dlhodobo trápilo mesto aj MČ. Ja som v rámci toho navrhol veľa 
možných riešení, ktoré sa zapracovali do koncepcie komplexného riešenia situácie  
na Luníku IX. Jeden z nich bolo prestupné bývanie. Tento zámer nie je za terajšieho 
vedenia. Na tomto dlhodobo pracujeme. V tomto zámere bolo vybudovanie celého 
sídliska aj tej situácie. Vypracovala sa urbanistická štúdia, potom aj zmena územného 
plánu a mesto previedlo na základe kompetencie na MČ mnoho pozemkov do majetku, 
ale najviac do prenájmu za nejakým účelom. Všetky pozemky, ktoré sme získali na nejaký 
účel, všade sme ho splnili. Boli to pozemky na účel výstavby detských ihrísk, oddychovej 
zóny, multifunkčné ihrisko, chodník atď. A v rámci toho komplexného riešenia bolo 
práve toto prestupné bývanie a aj tam sa zahrnulo, že mesto Košice do roku 2022, ak sa 
nemýlim, prevedie všetky bytové domy do majetku MČ. Na základe toho sa previedlo 
v roku 2018 110 bytov, ktoré boli v zúfalom stave. Správca sa nestaral o tieto byty,  
80 bytov bolo minimálne 10 rokov bez pitnej vody, bez elektriny. Dnes tých  
110 bytov + ďalšie byty, ktoré MČ vlastnila do toho času, keď som prišiel na úrad boli 
zanedbávané. Do všetkých 160 bytov sme stihli za 9 rokov, ale funguje to už 5 rokov, 
sfunkčniť nepretržitú pitnú vodu na kreditný systém, museli sme vymeniť stupačky, 
elektrika na kreditný systém. Momentálne sú v týchto 160-tich bytoch veľmi dobré 
podmienky a do ostatných, ktoré vlastní mesto, 208 bytov, je v nich regulovaná voda  
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2-krát denne alebo pred vchodom majú odber, kohútik tiež 2-krát denne, kde si musia 
naberať do bandasiek a nosiť to. Ľudia očakávajú, že za to, čo platia a dôležité je, že dnes 
už nie sú a nevyrábajú dlhy. Sú to všetci noví nájomníci, ktorí si plnia svoje povinnosti, 
platia si za nájom dlhodobo a tie služby sa im nemenia. Druhá vec je, že keď MČ nemá 
kompetenciu prideľovania bytov, nemá páky na tých obyvateľov, keď vyhadzuje 
odpadky, keď si neudržiavajú spoločné priestory. Nedokážeme takto udržiavať niečo,  
čo tam vybudujeme. Preto je veľmi dôležité, aby MČ mala kompetenciu prideľovania 
bytov. To prestupné bývanie, ktoré plánuje MČ vybudovať v rámci toho 48 bytov. 
Aktuálne aktualizujeme tento projekt, pretože my sme už boli úspešní, aj sme mali 
schválenú dotáciu 2,4 mil., ale vplyvom pandémie sme nedokázali to dofinancovať. 
Takže sme museli zrušiť dotáciu zmlúv o poskytnutí NFP, ale stále na tom pracujeme. 
Verím tomu, že v priebehu nejakého roka alebo dvoch budeme stavať tieto bytové domy 
a v rámci toho presťahujeme z existujúcich bytov slušné rodiny do nových bytov,  
ale musí aj MČ mať kompetencie. Bude to fungovať na princípe zásluhovosti a do tých 
bytov vieme presťahovať aj ľudí z Mašličkova. V rámci tej koncepcie je aj to, že sa zruší 
tá nelegálna osada. Mňa mrzí, že dlhodobý plán, keď sme si vysvetlili na čo všetko sa to 
viazalo a to je už 9. rok na čom ja pracujem a sú viditeľné výsledky, tak mňa mrzí to, že 
keď na MZ to prišlo na stôl, tak to niektorí poslanci zmiatli zo stola na základe nejakých 
fám, ktoré niekto začal rozprávať o mojej osobe. Ak niekto má nejaké pochybnosti, 
môžeme vytvoriť nejakú komisiu na MČ, kde sa poslanci môžu hlásiť, môžu byť členom 
a uvidia aké veci chceme riešiť. Takže kolegovia prosím, podporte tento návrh. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre Marcel, čiže MČ by zobrala tie byty do správy 

a všetky výdavky súvisiace so správou, údržbou bude znášať MČ.  
 
p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: Áno, je to presne tak. MČ dokáže a aj teraz ukázala, 

že vie najlepšie spravovať tie byty. Ide o tých 208 bytov, ktoré vlastní mesto Košice a tie 
žiadame do správy MČ. Nie do majetku, ale pôjde to do správy ale musí ísť 
s kompetenciou, aby MČ rozhodovala o prideľovaní bytov. Môžeme nájsť nejaký 
mechanizmus, kde bude mať zastúpenie mesto, či už nejakí poslanci alebo zamestnanci 
mesta. Všetko čo sa vyberie na nájme alebo fondu opráv, investujeme do majetku mesta. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: A BPMK s tým nebude mať žiadne ďalšie výdavky?  
 
p. Šaňa, starosta MČ Košice – Luník IX: BPMK s tým nemá žiadne výdavky. Dokonca dnes 

mesto platí BPMK za správu týchto bytov nejakých 70-80 tis. ročne. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre ďakujem pekne pán starosta. Ešte pán riaditeľ chce 

niečo v stručnosti povedať.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tá podstatná vec je, že stále zostanú v majetku mesta, budú len v správe 

MČ, ktorá sa osvedčila pri tých ostatných bytových domoch s tým, že naďalej budeme 
spolupracovať na tom, aby prípadný dlh z nájomného tam nemohol vznikať, lebo aj 
dneska tá kontrola je taká, že nájomné/sociálne bývanie nie je prideľované občanovi, 
ktorý má dlh voči mestu resp. BPMK. Tento kontrolný mechanizmus naďalej zostane a 
verím, že po spolupráci s MČ sa nám ten dlh podarí aj znižovať v rámci tej politiky. Takže 
ja by som to chcel za mesto tiež odporučiť, pretože naozaj vykonávať to cez BPMK nie 
je práve najšťastnejšie riešenie a máme naozaj overený projekt, ktorý tam funguje,  
tak ho poďme podporiť. 

 



16 
 

p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán Ténai, starosta MČ Sever.  
 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Faktická poznámka. Ďakujem. Dobrý deň prajem 

všetkým. Ja len jedna technická otázka. Evidenciu uchádzačov bude viesť mesto, alebo 
rozhodovať bude mesto alebo MČ. Takže ide mi o to, že kto to bude viesť a kto bude 
o tom rozhodovať, keďže zostáva to v majetku mesta a MČ to má len v správe. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán riaditeľ.  
 
p. Čop, riaditeľ MMK: Tá predbežná dohoda je, že bude komisia, kde bude zastúpenie MČ  

aj mesta, konkrétne oddelenie sociálnych vecí, ktoré aj dnes na tom participuje a zároveň 
by tam mal byť súčasťou aj BPMK, aby sme si postupne strážili znižovanie,  
resp. nevznikanie nových dlhov.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Uzatváram rozpravu a dávam hlasovať 

o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu predložený 
materiál podľa predloženého návrhu prerokovať a schváliť. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 9 -  za: 17, proti: 0, zdržali sa: 2 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Je tu ešte jeden 

bod:  
 
25. Prenájom nehnuteľností (pozemkov a budovy na Kórejskej ulici) v k. ú. Južné Mesto  

pre Arcidiecéznu charitu Košice z dôvodu hodného osobitného zreteľa. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ide o dom na Kórejskej ulici s maximálnym počtom  

pre 20 ľudí. Je to vlastne presunutie kvázi „krízového centra“ v MČ Košická Nová Ves. 
Možno pán riaditeľ 1-2 vety. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ono to súvisí so stratégiu, ktorú sme prijali ohľadom ukončovania 

bezdomovectva. Zároveň to súvisí so záväzkami mesta, ktoré má mesto v rámci príchodu 
Volva do Košíc a skutočnosť, že medzinárodná škola, ktorá sídli na Poľnej ulici 
potrebujeme v rámci našich záväzkov rozširovať kapacity. Vzhľadom na skutočnosť,  
že tento objekt je dlhodobo nevyužitý, je opustený, aby nedochádzalo k jeho degradácii 
a k jeho znehodnocovaniu, tak sme hľadali nové využitie a v rámci tohto projektu nás 
oslovila nielen táto charita ale aj iné, ale tento projekt sa javil ako najrealizovateľnejší. 
Ide o pomoc pre matky s deťmi, kde by sme vytvorili malé komunitné centrum, kde vieme 
udržať kontrolu nad týmto centrom so všetkými službami a tak ako hovorí stratégia,  
že tieto sociálne služby by sme mali kontinuálne, rovnomerne rozložiť po celom území 
mesta. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujem pekne. Pani starostka, nech sa páči.  
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Tak čo sa týka toho komunitného centra, jedná  

sa o mamičky s deťmi hlavne alebo o staršie panie, ktoré si nemôžu dovoliť nejaké lepšie 
sociálne služby. Naša MČ oficiálne mestom Košice nebola oslovená, boli sme iba  
na rokovaní s Arcidiecéznou charitou. Boli sme aj v Košickej Novej Vsi sa pozrieť na 
takéto zariadenie a pokiaľ to bude v malom, budú tam terénni sociálni pracovníci, budú 
sa o to starať a bude to dozorované, tak MČ a poslanci MČ nie sú proti tomu, ale nie sme 
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ani za. Takže sme tak neutrálne a čas ukáže čo povedia na to občania a potom sa budeme 
riadiť ďalej. Keď pomôžeme ľudom a to prinesie do našej MČ niečo, tak budeme iba radi.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre kolegovia, kolegyne uzatváram rozpravu v tomto 

bode a dávam hlasovať. Návrh na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému 
zastupiteľstvu predložený materiál podľa predloženého návrhu prerokovať a schváliť. 
Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 10 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 2 
Materiály zaradené na 15. (mimoriadne) zasadnutie Mestskej rady v Košiciach, ktoré  
sa uskutoční dňa 05.03.2024 o 12:00 hod. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: V rýchlosti si prejdeme body, ktoré budú o chvíľu 

prerokované na MR: 
 
1.  Zmena štatutára v rozpočtovej organizácii Stredisko sociálnej pomoci mesta Košice. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Je nám dobre známe, že pani riaditeľka Sloviková sa vzdala 

funkcie. Je tam uznesenie, že po b) menuje pána Antona Širgeľa do funkcie riaditeľa 
rozpočtovej organizácie Stredisko sociálnej pomoci mesta Košice a po c) poveruje 
primátora mesta Košice vypísať výberové konanie na obsadenie funkcie riaditeľa 
rozpočtovej organizácie Stredisko sociálnej pomoci do 6 mesiacov. Nech sa páči, pán 
riaditeľ.  

 
p. Čop, riaditeľ MMK: Ja k tomu jednu dôležitú informáciu, že aj tieto kroky robíme hlavne 

kvôli tomu, že sme boli vyzvaní z ministerstva pretože SSPmK bolo úspešné pri získavaní 
externých finančných prostriedkov 1 mil. EUR na vybudovanie hospicu a nato, aby mohli 
byť podpisované zmluvy, tak potrebujú, aby tam bol menovaný štatutár. Preto vás chcem 
poprosiť, aby ste to podporili.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Ďakujeme za vysvetlenie. Uzatváram rozpravu a dávam 

hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov odporúča mestskému zastupiteľstvu 
predložený materiál podľa predloženého návrhu prerokovať a schváliť. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 11 -  za: 18, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Ďalším bodom 

je:  
 
2.  Zmena v spôsobe poskytovania účelového finančného príspevku na stravovanie dôchodcov. 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Už to tu bolo dnes spomínané a to uznesenie bude,  

že zmenu uznesenia MZ č. 1054 zo dňa 17.06.2022 tak, že v bode 1 uznesenia sa za slová 
„od 01.07.2022“ vkladajú slová „do 31.05.2024“. To znamená, že tie 2 EUR-á  
do 500 EUR by mesto poskytovalo do 31. mája. Možno v tom materiály pán riaditeľ 
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chýba počet tých stravníkov, resp. tých ktorí si uplatnili tie 2 EUR-á. Možno by bolo 
dobre údaje rozpísať za jednotlivé MČ. Toto by som poprosila doplniť do finančnej 
komisie. Ja som si to vytiahla za našu MČ, že je to nejakých 753 obedov za celý rok,  
na ktoré boli poskytnuté 2 EUR-á. Je to za minulý rok. Tým, že ten počet ľudí sa bude 
meniť, znižovať, pretože sa valorizovali dôchodky. Takže bolo by zaujímavosťou o koľko 
obedo-príspevkov sa jedná za minulý rok. Pani starostka Súkeníková. 

 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Faktická poznámka. Ja by som sa k tomu vyjadrila, 

že naša MČ nesúhlasí s tým, že by ten príspevok sa zrušil, resp. keď sa zruší, tak MČ 
určite nebude poskytovať príspevok zo svojho. V porovnaní s minulým rokom bolo 
zníženie týchto dohôd za január a február zo 160 dohôd príspevok mesta činí 14 tis. EUR 
a predaných lístkov bolo oveľa menej.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Preto je dôležité mať tú tabuľku, lebo v tejto chvíli nevieme 

koľko ľudí chodí z Juhu, koľko z KVP, Furče. Na Jazere je to 753.  
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Faktická poznámka. Za minulý rok 2023 bolo 410 

dohôd s príspevkom mesta na obed. Celkovo máme 916 tých, ktorí chodia k nám na obed 
a s príspevkom mesta to bolo 410. Príspevok mesta za minulý rok bolo okolo 140 tis.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pán starosta Babušík, nech sa páči. 
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ja som tiež chcel doplniť, že prvá 

valorizácia, ktorá bola v lete, tak sme mali okolo 110 stravníkov a v lete ich prepadlo  
cez hranicu cca 35. Čiže sme mali na úrovni okolo 70-75 a teraz novou valorizáciou tých 
stravníkov je cca 50. Takže ak to vezmeme, tak za pol roka cca polovica ľudí prepadla 
cez hranicu 500 EUR. Takže možno tie celkové počty, ktoré boli rozpočtované minulý 
rok, tak teraz by boli určite na polovici predpokladám z toho celkového.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Pani starostka Súkeníková a potom pán starosta Ténai. 
 
p. Súkeníková, starostka MČ Košice – Juh: Ja ešte na margo toho by som sa vyjadrila, že  

na Juhu je veľa sociálnych bytov, kde bývajú starší občania, sociálne slabší, ktorí si 
nárokujú tento dôchodok a z môjho pohľadu by sme mali pokračovať v podpore tohto 
príspevku. Lebo predsa dáme stravu týmto sociálne slabším občanom, starším ľuďom, 
ktorí už si nedokáže na ňu zarobiť. Pokiaľ tento príspevok nebude, tak ako v minulosti 
budeme všetko odkazovať na mesto Košice a pána primátora.  

 
p. Ténai, starosta MČ Košice – Sever: Ďakujem veľmi pekne. Sever je tak isto v terénnej 

opatrovateľskej službe aj v distribúcii obedov pre bývalý okres Košice I, takže Sever 
a Staré Mesto sú veľmi silné ale začína pribúdať stravníkov aj na Sídlisku Ťahanovce, 
Kavečany, Ťahanovce a Džungľa. Je smutné, keď my deklarujeme, že chceme byť 
prosociálni a chceme sa starať o seniorov, na druhej strane nevieme nájsť možno 
nejakých 100-150 tis. EUR na to, aby sme túto službu vedeli zabezpečovať naďalej.  
To, že sa nezmenila hranica je veľmi dobré, lebo ľudia nám vypadávajú zo systému.  
Ja by som bol za to, že by sme našli teraz zo začiatku nejakých 50-100 tis. a túto službu 
ťahali ďalej, lebo možno nastane nejaká valorizácia dôchodkov a ďalší nám vypadnú, ale 
aby sme do budúcna túto hranicu tých 500 EUR nezvyšovali, aby ten počet stravníkov 
nám vypadával a boli tam skutočne len tí, ktorí sú sociálne odkázaní. Ja by som bol za to, 
že by sme našli nejaké finančné prostriedky a pokračovali v tomto, ale nezvyšovali  
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do budúcna túto hranicu, aby postupne zostali tam len tí najviac sociálne odkázaní. 
A teraz, že z čoho nájsť, tak v Programe 1 Sociálne Mesto je tam terénna opatrovateľská 
služba, kde boli krátené finančné prostriedky pre MČ poskytovateľov z minuloročného 
rozpočtovania 1,5 mil. je to 1 mil., ale sú tam neverejní poskytovatelia a všetci sa môžeme 
uchádzať o grant alebo finančný príspevok na terénnu opatrovateľskú službu. Čiže  
napr. pre neverejných poskytovateľov by som znížil napr. o tú sumu 100 tis. a presunul 
na tie obedy. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Nech sa páči, pán starosta Babušík.  
 
p. Babušík, starosta MČ Košice – Dargovských hrdinov: Ja som chcel dať ešte na úvahu, že ak 

sa máme rozprávať, že MČ by potom mali nejakým spôsobom niečo prispievať, tak určite 
je potrebné si nastaviť nejaké spoločné riešenie, aby sa nestávalo, že niektorá MČ bude 
dávať inú hodnotu ako iná a tým pádom aj tie výčitky obyvateľov budú. Ďakujem. 

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: No ono je to aj tým, že každá MČ má špecifický rozpočet. 

Niekto neprispieva už nič, niekto len pár centov, lebo sa to namnoží a je to rádovo 
niekoľko tisíc. Pán riaditeľ, nech sa páči. 

 
p. Čop, riaditeľ MMK: My sme si dovolili na túto položku trošku poukázať práve kvôli tomu, 

že vznikali také situácie, že tá suma, ktorou sa prispievalo v MČ skresľovala ten 
príspevok a neprospieva to tomu hlavnému zmyslu, ktorý má. Vznikali nám občania 
rôznych kategórii. Ak to máme riešiť z pozície mesta, tak to musí byť jednotná sadzba 
a nesnažme sa to vykrývať v jednotlivých MČ alebo si povedzme, že to dáme  
do kompetencie MČ a nech oni rozhodujú. Pretože ide o sociálnu službu, ktorá je 
dodatková a občania na ňu nemajú zákonný nárok. Takže musí nastať ten konsenzus 
a povedzme si, že nemôžeme si dovoliť sa pretekať, že kto dá viac.  

 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Dobre, ďakujem veľmi pekne. Uzatváram rozpravu 

a dávam hlasovať o návrhu na uznesenie: Rada starostov neodporúča mestskému 
zastupiteľstvu predložený materiál podľa predloženého návrhu prerokovať a schváliť. 
Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 12 -  za: 16, proti: 0, zdržali sa: 1 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. Ďalšie 

uznesenie k tomuto bodu: Rada starostov odporúča, aby mesto Košice pokračovalo 
v poskytovaní tejto služby v nezmenenej podobe. Prosím, hlasujme.  

 
Hlasovanie č. 13 -  za: 16, proti: 0, zdržali sa: 0 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Konštatujem, že uznesenie bolo schválené. 

- - - 
 
Bod č. 3 
Rôzne 
 
p. Kovačevičová, predsedníčka RS: Sme v bode Rôzne. Kolegovia, kolegyne je dosť možné, že 

budúci týždeň 11.03. o 9:00 hod. bude rada starostov.  
- - - 
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Záver rokovania 
 

Predsedníčka Rady starostov v Košiciach Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová vyhlásila 
20. rokovanie Rady starostov v Košiciach za ukončené. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 Ing. Mgr. Lenka Kovačevičová 

 predsedníčka Rady starostov 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Zápisnica vyhotovená dňa: 10.04.2024 
Zapisovateľka: Mgr. Nastasia Andrejkovičová 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Overovatelia zápisnice: 
 
 
Ing. Anna Súkeníková.........................................................................podpísala dňa: 19.04.2024 
 
 
Mgr. Ing. Adriana Šebeščáková Balogová..........................................podpísala dňa: 14.05.2024 
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